高一上学期期末基础复习Book 1 Unit2
词汇检测25’
1．I don’t know what home is, but unhappiness and w_________ melt away once there.

2．Heated ___________ (argue) and cold __________ (silent) is common between teenagers and their parents.

3．Teenagers’ physical changes may r__________ in such family _________ (tense).

4．You both have desire for ___________ (depend) and continued need for your parents’love and care.

5．The growing up is a t_________ ride.

6．Do you feel that you just can not _____ ____ ___ _____ ____ (认同)them?

7．All of this can lead a _______  (障碍) in your relationship.

8．Perhaps they have thought it t___________or experienced something similar and don’t want you go t__________the same pain.

9．The key to keeping the peace is r__________ (定期的)and honest communication.

10．Through this healthy discussion, you will learn when to ________ ________(承认错误).
11．To tell the truth , I often s___________(纠结、挣扎）to get along with my son.

12．He is a__________ about his skin because it has become very oily.

13．There is no point ___________ (compare) you with others. Everyone is u__________.

14．Don’t play a p___________ role in the relationship, Try to talk to them.  

15．I am under a lot of s___________ these days.

16．When we are at home, she keeps p__________ me to study all the time.

17．I am e__________ for my parents’ love.

18．Everyone says the y_________ is a time for adventure but my parents disagree.

19．I wish they could be more f___________ so that I can make my own choices about my spare time.

20．The money is used for sudden ___________ (emergency), such as the time when Christine broke her arm and had to be taken to a doctor.

21．___________(eager) we gathered around the table.

22．Then she wrote another f__________(数字).

23．We all felt good because we didn’t go ____________(市中心)and d________ money out of Bank Account.

24．It is not good for little ones to be afraid --- to not feel s__________.

25．He waits for a _____________ (respond) but doesn’t get one.

语法填空（简单句、并列句、复合句专练）25’

1. I don’t suppose anyone will volunteer，_________？(反义疑问句)

2. _________help if you can，and our country will improve more quickly and better.(give)

3. —— I will not take an umbrella with me today.

—— _______ ______it rains later on in the day？(要是…怎么办？)

4. Nothing can stop us from serving the people heart and soul，_______ _______？(反义疑问句)

5. After ten years，she changed a lot and looked different from_________she used to be.

6. _______is known to everyone，the moon travels round the earth once every month.

7. He’s got himself into a dangerous situation_________he is likely to lose control over the plane.

8. Information has been put forward_________more middle school graduates will be admitted into universities.

9. What the doctors really doubt is__________my mother will recover from the serious disease soon.

10. ________air is to man，so is water to fish.

11. There is plenty of rain in the south _________ there is little in the north.

12. ________ _______everybody is here，let’s set out right away.

13. Tony will never forget these days ___she lived with her mother，________has a great effect on her life.

14. _____ ____ ____I know，they will go to Beijing to watch the Olympic Games in 2008.

15. —— What are you anxious about？      —— ________ we can succeed.

16. You should put the dictionary _________you can find it easily.

17. She said to me，“I’ll tell you the result of the test______________I know it. ”

18. Getting a right job can be difficult ________the students are prepared to deal with the job interview.

19. The Oscar is one of the film prizes _______________offered to any Chinese actor or actress so far. (be)

20. It’s really very dangerous. One more step，__________the baby will fall into the well.

21. She is American，_________ she knows little about American history.

22. Information technology is taught in most schools，_________we have entered the information society.

23. It was quite a long time__________ I made it out what had happened.

24. __________the text a second time，the meaning will become clearer to you.  (read)

25. She tried every way ___________ she could find to solve the problem.

完成句子25’

1.他们总是对我指手画脚。

They’re always ________ _________ _________ about something. 

2.似乎我的成绩是她生命中最重要的东西。

_____ ______ _____ ______my grades are the most important thing in her life. 

3.我们都感觉很好,因为我们不必去市中心从妈妈的银行账户里取钱。

We all felt very good because we did not have to go downtown and _____ _______ _______ ________Mama’s Bank Account. 

4.他对财富充满渴望。

He has _____ ________ _______ ______wealth. 

5.是什么导致了他们婚姻的破裂? 
What led to ______ _____________ of their marriage?

6.在我看来,你应该冷静下来认真思考。

_______ _____ ______ ____ ______, you should ______ ______and think it over. 

7.这样你既能省去一个大麻烦,还能省下一大笔钱。

You may save yourself _____ ______ ______________and a lot of money, too. 

8.在批评和赞扬之间有一个中间观点。 
Between criticism and praise is a ________ __________.

9.有时候夫妻之间的争论会变成一场战争。

Sometimes argument between the wife and husband will ______ ______ _____ __________.

10.在这件事情上我和她意见不一致。

I don’t ______ ______ _____ ______ _____ her on this matter. 

11.两国之间的紧张局面可能持续。

_______ ________ between the two countries _____ ________ _____ remain.

12.不幸的是，你的父母有时意见不一，这会让你变得不开心。

Unfortunately, your parents do not always agree and that ____ ____ ______ ________.
13.通过讨论，你会学会何时承认错误，何时让父母放松控制。

Through this kind of healthy discussion, you will learn _____ _____ ______ _______ and when to ask your parents to relax their control. 

14. 高中会有助于你学习和成长，但是实现潜能得由你自己负责。
Senior high school will help you learn and grow, yet you alone are ___________ _____ ____________ _______ _______________.

15.这些政策使得许多老人饱受困苦。
These policies ________ ______ many elderly people suffering hardship. 
16. 预计房价会急剧上涨。
House prices ______ ___________ _____ rise sharply. 
17. 她精神崩溃后还在恢复中。
She's still ___________ __________her mental breakdown. 

18. 他在学校学得很好。
He's _________ _____ ______ _________ at school.
19. 我们必须设法解决交通污染问题。
We must __________ ___________ _____ the problem of traffic pollution. 
20. 尽管我们都很担心，结果一切都顺利。
_________ our worries, everything ________ ________ well. 

21. 这个项目旨在教育学生使其为一个具有挑战性的职业做好准备。

The programme _______ _______ educate and ________ _________ ____ a challenging career. 

22.当然，我想对他的状况表示关心，我让他去看医生。

Of course, I wanted to ______ ______ ________ for his condition, so I asked him to see a doctor.

23.说实话，我很难和他相处。

______ _____ ______ _______, I often __________ ____ get along with him.

24. 他父亲想让他当工程师。

His father________ him __________ be an engineer. 
25. 要积极面对这份关系。
Don’t ______ ________ ________ ________ in the relationship.
四、应用文写作—建议信

假如你是某报编辑，昨天收到一位学生来信。请根据来信的内容和所给的要点提示用英语写一封回信。

	Dear Editor.

I 'am a hard-working girl and want to be the top student in my class. But in exams. I always make many careless mistakes. I really worry about it. What should I do to improve my performance in exams?

Best regards

Yours sincerely.

Li Fang


要点提示：

1.收到来信，获悉信中所提到的有关情况；

2.劝慰该生不要压力太大并提出合理建议（至少两条）

3.信的开头已经给出并不计入总分。

Dear Li Fang,

    From your letter, I can see that you spare no effort in your academic pursuit, but somehow, you fail to attain ideal scores due to your carelessness.

    I suggest you take things easy and unload your mental pressure. Here is how. Firstly, after each exam, carefully analyze the mistakes you've made. Were they really committed simply because of your casualness, or you had some loopholes in your subject knowledge? If the reason is the latter, you need to recap what you've learnt and do some targeted exercise to enhance your weak points. Secondly, enlist help from teachers, parents and peers. They may have encountered the same problems before and will likely offer you some practical solutions.

    Hope the above advice helps.

    Best wishes

Editor

一、词汇检测25

I don’t know what home is , but unhappiness and worries melt away once there.

Heated argument and cold silences is common between teenagers and their parents.

Teenagers’ physical changes may result in such family tension(tense).

You both have desire for independence(depend) and continued need for your parents’love and care.

The growing up is a tough ride.

Do you feel that you just can not _see  eye_to eye  with (认同)them?

All of this can lead a breakdown (障碍) in your relationship.

Perhaps they have thought it through or experienced something similar and don’t want you go through the same pain.

The key to keeping the peace is regular (定期的)and honest communication.

Through this healthy discussion, you will learn when to back down(承认错误)，when to relax their control.

To tell the truth , I often struggle (纠结，挣扎）to get along with my son.

He is anxious about his skin because it has become very oily.

There is no point comparing (compare) you with others. Everyone is unique_.

Don’t play a passive role in the relationship, Try to talk to them.  

 I am under a lot of stress these days.

When we are at home, she keeps pressing me to study all the time.

I am eager for my parents’ love.

Everyone says the youth is a time for adventure but my parents disagree.

I wish they could be more flexible so that I can make my own choices about what to do in my spare time.

The money is used for sudden emergencies (emergency), such as the time when Christine broke her arm and had to be taken to a doctor.

Eagerly (eager) we gathered around the table.

Then she wrote another figure (数字).

We all felt good because we didn’t have to go downtown_(市中心)and draw money out of Bank Account.

It is not good for little ones to be afraid --- to not feel secure.

He waits for a response_ (respond) but doesn’t get one.

二、简单句、并列句、复合句参考答案与简析
　　1. will they。当主句为I don’t think/suppose/believe that. . . 结构时，其附加疑问句要和从句的主谓保持一致，并注意否定的转移；anyone，someone，everyone等不定代词可用they或he替代。

　　2. Give。这是一个由and连接的并列句，前半部分为祈使句表示条件，后半句表示结果。本题可解释为：If you give help you can，our country will. . . 。

　　3. What if. . . 为固定句型，意为“如果……将如何呢？”。

　　4. can it。陈述句部分含有表示否定意义的nothing一词，所以附加问句部分用肯定形式；另外，习惯用it来指代nothing(((((((((((((((((((((等不定代词。

　　5. what he/she/it used to be已经成为一种习惯说法，意为“过去的样子”。what指一种情况，并非指“人”，所以不能用who/whom。

　　6.as引导的非限制性定语从句。选项A应该构成It is known to everybody that. . . 句式。

　　7. a dangerous situation是表示地点概念的名词，故其后要用关系副词where引导定语从句。

　　8.题意：更多的中学生毕业后将进入大学的信息已被提出来了。由于主句用了被动结构，抽象名词information被提前；主句后应是说明information的具体内容的同位语从句，从句中无须添加任何成分，故用that引导。

9. whether。What the doctors really doubt是主语从句，is后是一个表语从句。

10. as。由as，just as引导的方式状语从句，有时也可放在句首，主句前常加so与之呼应，以加强语气，而且用倒装语序。本句可译为：空气对于人，犹如水对于鱼。

　　11. while意为“而，却”，表示两者的对比，这时它引导的是并列分句。

12. now（that）在此表示原因，意为“既然，由于”。

　　13.本题前一空考查的是引导限制性的定语从句的关系副词，表示时间要用when；后一空考查的是引导非限制性定语从句的关系代词，用which指代主句中定语从句的内容，并在从句中作主语。

　　14. so far as I know意为“据我所知”。

15. whether。主句承前省略，答语只保留了宾语从句；

　　16.此处where 引导地点状语从句。

　 17. immediately意为“一……就”，相当于as soon as。类似用法的连词还有：the minute/instant；instantly/immediately/directly等。

　　18. unless表示“除非，如果不”；be prepared to do意为“准备好做某事”。

　　19.本题考查定语从句的引导词及从句的主谓一致问题。因为one前无the/the only，所以定语从句的先行词为the film prizes(这时从句的谓语用复数。that have not been

　　20. 本句为祈使句+and/or+并列分句的句型。One more step=Walk one more step。

21. yet用作并列连词，可以表示转折或对照，意为“但是，然而”。与but相比语气稍弱。40. D。for用作并列连词，连接两个并列分句，后一分句起对前一分句进行进一步解释或推断的作用。

22.for用作并列连词，连接两个并列分句，后一分句起对前一分句进行进一步解释或推断的作用。

　　23. 在“It+be+时间名词+before/since-从句”句型中，连词before与since极易混淆。用before引导时，句意是“过了多久才……”，主句中的be动词为过去时或将来时态；用since引导时，其句意是“自从……以来已经多久了”，主句中的be动词多为现在时（或现在完成时）或一般过去时（此时since-从句要用过去完成时）。

24. reading= when you read。

25. that。由于定语从句中缺少宾语，先行词由every修饰时，关系代词要用that。

完成句子
1)
on my back about

2)
It seems as if

3)
draw money out of

4)
a strong desire for

5)
the breakdown of their marriage

6)
From my point of view; calm down

7)
a big headache

8)
middle ground

9)
turn into a battle

10)
see eye to eye with her

11)
The tension ; is likely to

12)
make you feel unhappy

13)
when to back down

14)
responsible for realizing your potential

15)
resulted in; 

16)
are expected to

17)
recovering from

18)
getting on very well

19)
address ourselves to

20)
Despite; turned out well.

21)
aims to ;prepare students for

22)
show my concern 

23)
To tell the truth; struggle to

24)
meant; to

25)
take a passive role


